



Canadian Food Inspection Agency Agence canadienne
d'inspection des aliments

1400 Merivale Road Tel.: (613) 773-5487
Tower 2, 6th Floor Fax.: (613) 773-5795
Ottawa, Ontario
K1A 0Y9

JAN 18 2016

SUBJECT: Reminder – Ingredient Declaration on Breaded Food Products

To producers and importers of breaded food products:

It has been brought to the attention of the Canadian Food Inspection Agency (CFIA) that the list of ingredients of some par-baked, or “browned”, breaded food products may be improperly declared.

The CFIA would like to take this opportunity to remind your members regarding proper declaration of the list of ingredients on food products. As stipulated in section B.01.008 of the *Food and Drug Regulations* (FDR), all ingredients used in the food product must be declared by their common name in the list of ingredients, in descending order of proportion by weight as determined before they are combined to make the food. This includes oil used in frying or browning that remains part of the final product through absorption or other means. Statements regarding the preparation of a food, such as “browned in canola oil”, at the end of the list of ingredients or elsewhere, do not exempt the oil from being declared by common name and in the correct order in the list of ingredients. The nutrient value of the oil used in the preparation or processing of a food and remaining in the final product must also be accounted for in the Nutrition Facts table.

Additionally, when a "contains" statement for allergens, gluten and added sulphites is used, the statement must appear on the label of a prepackaged product after the list of ingredients without any intervening printed, written or graphic material [B.01.010.3(1)(a), FDR]. Intervening material includes statements at the end of the list of ingredients regarding the way an ingredient was used or prepared.

Claims about the way an ingredient was used or prepared must be truthful and not misleading. Factual descriptions may appear separately and distinctly from the list of ingredients on other parts of the label. More information on list of ingredients and allergen labelling requirements can be found in the Industry Labelling Tool at:

<http://www.inspection.gc.ca/food/labelling/food-labelling-for-industry/list-of-ingredients-and-allergens/eng/1383612857522/1383612932341>

The CFIA remains committed to compliance promotion in the food industry and are requesting that your members review their current labels to ensure that they meet all applicable regulations.

Regards,

Rola Yehia
A/Director,
Consumer Protection and Market Fairness Division, CFIA

Canada



Canadian Food
Inspection Agency

Agence canadienne
d'inspection des aliments

1400 Merivale Road
Tower 2, 6th Floor
Ottawa, Ontario
K1A 0Y9

Tel.: (613) 773-5487
Fax.: (613) 773-5795

JAN 18 2016

SUJET: Rappel – Déclaration des ingrédients sur les produits alimentaire panés

Au producteurs et importateurs de produits alimentaires panés :

Il a été porté à l'attention de L'Agence canadienne d'inspection des aliments (ACIA) que la déclaration de la liste des ingrédients de certains produits alimentaires panés précuits, ou « rissolés », est potentiellement incorrecte.

L'ACIA aimerait prendre le temps de rappeler à vos membres les exigences de déclaration adéquate concernant la liste des ingrédients des produits alimentaires. Comme le stipule l'article B.01.008 du *Règlement sur les aliments et drogues (RAD)*, tous les ingrédients utilisés dans le produit alimentaire doivent être déclarés dans la liste des ingrédients par leur nom usuel dans l'ordre décroissant de leurs proportions respectives selon leur poids avant qu'ils soient combinés pour former le produit. Cela comprend l'huile utilisée pour frire ou rissoler que renferme le produit final en raison de l'absorption ou autrement. Les mentions relatives à la préparation d'un aliment, comme « rissolé dans l'huile de canola », indiquées à la fin de la liste des ingrédients ou ailleurs, n'exemptent pas de l'obligation de déclarer l'huile par son nom usuel dans l'ordre correspondant dans la liste des ingrédients. La valeur nutritive de l'huile qui entre dans la préparation ou la transformation d'un aliment et qui demeure dans le produit final doit être comptabilisée dans le tableau de la valeur nutritive.

De plus, si la mention « Contient » est utilisée pour les allergènes, le gluten ou les sulfites ajoutés, elle doit figurer sur l'étiquette à la suite de la liste des ingrédients du produit préemballé sans qu'aucun texte imprimé ou écrit ni aucun signe graphique ne soient intercalés [B.01.010.3(1)(a), RAD]. Texte intercalé inclut les mentions à la fin de la liste des ingrédients concernant l'utilisation ou la préparation d'un ingrédient.

Les allégations sur la façon dont un ingrédient a été utilisé ou préparé doivent être exactes et non trompeuses. Il est permis que des descriptions factuelles figurent sur toute autre partie de l'étiquette, loin de la liste des ingrédients. Pour de plus amples renseignements au sujet des exigences concernant la liste des ingrédients et des allergènes, veuillez consulter l'Outil d'étiquetage de l'industrie à l'adresse suivante : <http://www.inspection.gc.ca/aliments/etiquetage/l-etiquetage-des-aliments-pour-l-industrie/liste-d-ingredients-et-allergene/fra/1383612857522/1383612932341>

L'ACIA demeure résolue dans la promotion de la conformité dans l'industrie alimentaire et demande à vos membres de vérifier leur étiquetage actuel pour en vérifier le respect de tous les règlements applicables.

Veuillez agréer mes salutations distinguées,

Rola Yehia

Rola Yehia

Directrice intérimaire,

Division de la protection des consommateurs et de l'équité des marchés, ACIA

Canada